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摘要  在当前产品制造企业的信息集成过程中，往往采用以产品为中心的概念实施产品生命周期管理（Product 
Lifecycle Management，PLM）。以企业内部纵向的产品设计系统和销售目录系统为例，基于语义模型驱动架构
（Model Driven Model，MDA）建立了两者之间的信息集成方法，并重点讨论了框架中概念层模型的构建方式。最
后用实例说明了概念集成模型的内容和作用，并提出了下一步的研究工作。 
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Semantic MDA in product information integration
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  Abstract
  In modern product manufacturing enterprises，information interoperability and integration are realized by product-centric 
means in the PLM（Product Lifecycle Management） system.This paper focuses on the issue of the vertical integration 
of product design information and product catalog in the enterprise.Semantic MDA is proposed as the solution and 
conceptual modeling in this architecture is stressed.In the end，an example is illustrated and the future work is specified.
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